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Abstract:

The aim of this studyis to analyze the value-producing activities in Islamic banks to possess
competitive advantages, using the value chain model ofM.Porter. The problem lies in the nature of
Islamic banks derived from the ircommitment to Islamic Shari'a, where as operating in a
competitive Usury banking environment. That makes producing value more difficult. The study
attempted to drop these paradoxes on KFH Bank -among the most important Islamic bank in the
world and the best performer in 2018- The study concluded that KFH had achieved a competitive
advantage in the local and global banking sector basing on core and other supporting activities that
produce value.

Keywords: Islamic banks; Value chain; Competitive advantage; Kuwait Financing House.

Jel Classification Codes: D0, D2, D29

Résume:

Le but de cette étude est d'analyser les activités génératrices de valeur dans les banques Islamiques
afin de posseder des avantages concurrentiels, en utilisant le modele C.V de M.Porter. Le probléeme
émergede la nature des banques Islamiques et leur engagement en faveur de la chariah Islamique,
alors qu'elles opérent dans un environnement bancaire concurrentiel traditionnel. Celarend la
production de valeur plus difficile. L’étude a tenté de projeter ces paradoxes sur la banque KFH —la
plus performante en 2018 - L’étude a conclu que KFH avait acquis un avantage concurrentiel dans
le secteur bancaire local et mondial en se basant sur des activités fondamentales et de soutien dans
sa chaine de valeur.

Mots-clés: Bangues Islamiques; chaine de valeur; avantage concurrentiel; Maison de Financement du
Koweit.
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